
Czernica, 30 czerwca 2016r.  

OiSO.0002.20.1.2016.MS 

 

PROTOKÓŁ XX 

posiedzenia Rady Gminy Czernica z dnia 29 czerwca 2016 r. 

 

1. Obrady o godzinie 13.00, otworzyła Przewodnicząca Rady, powitała Wójta Gminy, 

Radnych, Sołtysów, wszystkich zebranych. Na podstawie listy obecności stwierdziła 

prawomocność obrad: ustawowy skład Rady - 15 członków, obecnych było 14 

radnych. Nieobecny był Piotr Zakręta. 

2. Lista obecności radnych, sołtysów i gości stanowi odpowiednio załącznik nr 1,2 i 3 

do protokołu. 

3. Do zaproponowanego porządku obrad: 

1) Stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Przyjęcie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji Rady Gminy. 

4) Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 

5) Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności za okres międzysesyjny. 

6) Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

I. Oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Czernica. 

II. Zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Czernica za 2015 rok 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Czernica za 2015 

rok.   

III. Absolutorium dla Wójta Gminy Czernica za wykonanie budżetu Gminy 

Czernica w 2015 roku. 

IV. Przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach nieruchomych, wpisanych do rejestru 

zabytków i położonych w granicach administracyjnych Gminy 

Czernica.  

V. Zmian w budżecie Gminy Czernica na 2016 rok. 

VI. Zmiany uchwały nr XVI/120/2015 Rady Gminy Czernica z dnia 30 

grudnia 2015 roku w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Czernica. 

VII. Zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy 

Czernica za I półrocze, informacji o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu 

finansowego instytucji kultury. 

VIII. Zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Czernica. 

IX.  Zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości 

Dobrzykowice. 

X.  Zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Nadolice 

Małe. 

XI.  Zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Nadolice 

Wielkie.  



XII.  Zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Chrząstawa 

Mała. 

XIII.  Zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Chrząstawa 

Wielka.  

XIV.  Zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Kamieniec 

Wrocławski. 

XV.  Zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Łany.  

XVI.  Zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Krzyków. 

XVII.  Zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Wojnowice. 

XVIII.  Nadania Szkole Podstawowej w Ratowicach imienia Janusza 

Korczaka. 

7) Interpelacje i zapytania.  

8) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9) Wolne wnioski i oświadczenia. 

10) Zamknięcie obrad Rady.  

Nie zostały zgłoszone uwagi. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i stanowi załącznik 

numer 4 do protokołu. 

 

4. Protokół z poprzednich obrad został przyjęty bez uwag. 

5. Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła informacje o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. Szczegółowe sprawozdanie stanowi załącznik numer 5 

do protokołu. 

6. Wójt złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej, szczegółowe sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

7. Rada Gminy Czernica rozpatrzyła projekty i podjęła uchwały w sprawie: ( każdy 

projekt uchwały stanowi kolejny załącznik do protokołu, czyli nr od 7 do 24). 

Jako pierwszy poddany glosowaniu został projekt uchwały dotyczący: 

I. oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Czernica. 

Głos zabrała Radna Katarzyna Moroz, Przewodnicząca Komisji Budżet i 

Finansów. Zapytała na jakim etapie jest aktualizacja studium i co jest ze studium z 

2013r. 

Odpowiedzi udzielił Pan Arkadiusz Drajczyk, pracownik Urzędu Gminy Czernica 

zajmujący się zagospodarowaniem przestrzennym. Studium z 2013roku zostało 

uchylone. Gmina wniosła o kasację wyroku, rozprawa odbędzie się 

najprawdopodobniej w I kwartale 2017r. Na najbliższym posiedzeniu Komisja 

Zagospodarowania Przestrzennego określi obszary na których zostanie podjęta 

uchwała o przystąpieniu do zmian w obowiązującym z 2007r. studium. 

Projekt uchwały odczytał Ryszard Wychudzki. Głosowało 14 radnych, 11 było za, 

a 3 osoby wstrzymały się od głosu, była to Radna Wolska, Moroz i Fuchs. 

Uchwała przeszła. 

II. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Czernica za 2015 rok wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Czernica za 2015 rok. 

Projekt uchwały omówiła Pani Skarbnik posiłkując się przygotowaną prezentacją. 



Radny Adam Jaskuła podziękował za wykonanie budżetu, podkreślając jak trudne 

to było, szczególnie że Pani Dorota Wnuk – Lipińska objęła stanowisko w połowie 

roku 2015. 

Radna Katarzyna Moroz poinformowała, że Komisja Budżetowa zaopiniowała 

wykonanie budżetu z uwagami, które dotyczyły niewykonania części 

zaplanowanych inwestycji. 

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Wychudzki. 

Głosowało 14 radnych, uchwała przeszła jednogłośnie. 

III. absolutorium dla Wójta Gminy Czernica za wykonanie budżetu Gminy 

Czernica w 2015 roku. 

Projekt uchwały był omawiany szczegółowo na Komisji Wspólnej w dniu 22 

czerwca 2016r. zatem w dniu sesji został odczytany przez Ryszarda 

Wychudzkiego. Głosowało 14 radnych, uchwała przeszła jednogłośnie. 

Wójt skorzystał z udzielonego mu przez Przewodniczącą głosu i podziękował 

Radnym oraz wszystkim pracownikom urzędu za pracę nad budżetem i udzielenie 

absolutorium. Wręczył kwiaty zarówno Pani Skarbnik jak  i Przewodniczącej 

Rady Gminy. 

IV. przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach nieruchomych, wpisanych do rejestru zabytków i 

położonych w granicach administracyjnych Gminy Czernica.  

Projekt uchwały został omówiony na Komisji Wspólnej w dniu 22 czerwca 2016r. 

W związku z powyższym nie prowadzono dyskusji. Został on odczytany przez 

Ryszarda Wychudzkiego. Głosowało 14 radnych, uchwała przeszła jednogłośnie. 

V. zmian w budżecie Gminy Czernica na 2016 rok. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik, wprowadzając autopoprawkę. 

Autopoprawka polegała na wprowadzeniu do budżetu kwoty 120 tys. zł na remont 

i zagospodarowanie terenu przy przedszkolu w Czernicy. 

Radna Anna Andrusyn zapytała o szatnię sportową w Chrząstawie Małej. 

Wójt odpowiedział dlaczego należy przeznaczyć środki na przedszkole, chodzi 

głownie o bezpieczeństwo dzieci i ich rodziców. Na budowę szatni w Chrząstawie 

Małej został złożony wniosek do Ministerstwa Sportu o dofinansowanie. W chwili 

obecnej czekamy na ostateczną decyzję w tej sprawie. 

Radna Katarzyna Moroz zapytała o szczegóły wydatkowania kwoty 120 tys. zł z 

budżetu gminy. Szczególnie, że autopoprawka została wprowadzona na ostatnia 

chwilę. 

Odpowiedzi udzielił Zastępca Wójta Gminy – Andrzej Czech. Uzasadnił on 

konieczność pilnego wprowadzenia tego zadania ze względu na trwające prace 

przy odwadnianiu budynku przedszkola. Zły stan betonu znajdującego się wokół 

przedszkola stwarza zagrożenie dla bezpieczeństwa dzieci. Zastąpienie betonu 

kostką brukową poprawi bezpieczeństwo dla poruszających się oraz pozwoli na 

prawidłowe wyprofilowanie terenu i odprowadzenie wód opadowych. Dodatkowo 

planuje się zagospodarowanie terenu z tyłu przedszkola. Będzie to nowe zadanie 

inwestycyjne. 

Projekt uchwały odczytał Ryszard Wychudzki, głosowało 14 radnych, uchwała 

przeszła jednogłośnie. 

VI. zmiany uchwały nr XVI/120/2015 Rady Gminy Czernica z dnia 30 grudnia 

2015 roku w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Czernica. 



Pani Skarbnik omówiła zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej wynikające 

ze zmiany w poprzednio omawianej uchwale, jaką był budżet. Odczytał Ryszard 

Wychudzki. Głosowało 14 radnych, uchwała przeszła jednogłośnie. 

VII. zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Czernica 

za I półrocze, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 

oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji kultury. 

Uchwałę omówiła Pani Skarbnik. Uchwała została pozytywnie zaopiniowana  

przez Komisję Budżetu oraz Zagospodarowania Przestrzennego. Projekt uchwały 

odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy. Głosowało 14 radnych, uchwała 

przeszła jednogłośnie. 

VIII. zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Czernica. 

Projekt uchwały był omawiany na Komisji Wspólnej w dniu 22 czerwca 2016r. 

zatem w dniu sesji został odczytany przez Ryszarda Wychudzkiego. Głosowało 14 

radnych, uchwała przeszła jednogłośnie 

IX.  zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Dobrzykowice. 

Projekt uchwały był omawiany na Komisji Wspólnej w dniu 22 czerwca 2016r. 

zatem w dniu sesji zrezygnowano z dyskusji w tej sprawie. Projekt został 

odczytany przez Ryszarda Wychudzkiego. Głosowało 14 radnych, uchwała 

przeszła jednogłośnie 

X.  zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Nadolice Małe. 

Projekt uchwały był omawiany na Komisji Wspólnej w dniu 22 czerwca 2016r. 

zatem w dniu sesji został odczytany przez Ryszarda Wychudzkiego. Głosowało 14 

radnych, uchwała przeszła jednogłośnie 

XI.  zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Nadolice Wielkie. 

Projekt uchwały był omawiany na Komisji Wspólnej w dniu 22 czerwca 2016r. 

zatem w dniu sesji został odczytany przez Ryszarda Wychudzkiego. Głosowało 14 

radnych, uchwała przeszła jednogłośnie 

XII.  zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Chrząstawa Mała. 

Projekt uchwały był omawiany na Komisji Wspólnej w dniu 22 czerwca 2016r. 

zatem w dniu sesji został odczytany przez Ryszarda Wychudzkiego. Głosowało 14 

radnych, uchwała przeszła jednogłośnie 

XIII.  zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Chrząstawa Wielka. 

Projekt uchwały był omawiany na Komisji Wspólnej w dniu 22 czerwca 2016r. 

zatem w dniu sesji został odczytany przez Ryszarda Wychudzkiego. Głosowało 14 

radnych, uchwała przeszła jednogłośnie 

XIV.  zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Kamieniec 

Wrocławski. 

Projekt uchwały był omawiany na Komisji Wspólnej w dniu 22 czerwca 2016r. 

zatem w dniu sesji został odczytany przez Ryszarda Wychudzkiego. Głosowało 14 

radnych, uchwała przeszła jednogłośnie 

XV.  zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Łany. 

Projekt uchwały był omawiany na Komisji Wspólnej w dniu 22 czerwca 2016r. 

zatem w dniu sesji został odczytany przez Ryszarda Wychudzkiego. Głosowało 14 

radnych, uchwała przeszła jednogłośnie 

XVI.  zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Krzyków. 



Projekt uchwały był omawiany na Komisji Wspólnej w dniu 22 czerwca 2016r. 

zatem w dniu sesji został odczytany przez Ryszarda Wychudzkiego. Głosowało 14 

radnych, uchwała przeszła jednogłośnie 

XVII.  zatwierdzenia sołeckiej strategii rozwoju w miejscowości Wojnowice. 

Projekt uchwały był omawiany na Komisji Wspólnej w dniu 22 czerwca 2016r. 

zatem w dniu sesji został odczytany przez Ryszarda Wychudzkiego. Głosowało 14 

radnych, uchwała przeszła jednogłośnie 

XVIII.  nadania Szkole Podstawowej w Ratowicach imienia Janusza Korczaka. 

Projekt uchwały był omawiany szczegółowo na Komisji Wspólnej w dniu 22 

czerwca 2016r. Zatem w trakcie sesji został odczytany przez Ryszarda 

Wychudzkiego i poddany głosowaniu. Głosowało 14 radnych, uchwała przeszła 

jednogłośnie. 

 

8.  Interpelacje i zapytania. 

Do Rady Gminy Czernica wpłynęła petycja od mieszkańców miejscowości Łany, która 

została odczytana na sesji przez Ryszarda Wychudzkiego wraz z propozycją odpowiedzi. 

Radna Magdalena Brandys z Ratowic złożyła interpelacje w sprawie komunikacji w 

Ratowicach. Odpowiedź na interpelacje zostanie udzielona pisemnie. 

Radna Anna Andrusyn z Chrząstawy Małej odczytała petycje mieszkańców obu 

Chrząstaw, którzy skarżą się na uciążliwy odór wydobywający się z przepompowni 

kanalizacyjnej na wjeździe do Chrząstawy.  Częściowej odpowiedzi na interpelację 

udzielił Pan Adam Drzazga Dyrektor Zakład Gospodarki Komunalnej w Czernicy. Jego 

wypowiedź została przytoczona w dalszej części protokołu. 

9. Wolne wnioski i oświadczenia. 

1) A. Wolska zadała pytanie dotyczące ankiety w sprawie komunikacji przeprowadzanej 

w ostatnim czasie na terenie gminy. Pytanie dotyczyło głównie kto przygotował 

ankietę, czym kierowała się gmina tworząc ją oraz jak będą się kształtowały teraz 

ceny biletów.  

Pan Andrzej Czech udzielił odpowiedzi. Ankietę przygotował zespół pracowników. 

Pytania w niej zawarte miały odpowiedzieć na oczekiwania mieszkańców co do 

ewentualnych zmian jakie należy wprowadzić. W tej chwili rozesłano zapytania 

ofertowe do kilku przewoźników i czekamy na odpowiedź. 

 Radny Adam Jaskuła zabrał głos w sprawie ankiety, twierdząc, że jest ona dobrze 

skonstruowana. Potrzeba jednak czasu na uporządkowanie informacji jakie z tej 

ankiety wynikają. Podsumował, że ilość osób, które udzieliły odpowiedzi na pytania 

zawarte w ankiecie jest zadowalający. 

Radna Katarzyna Moroz nie zgodziła się ze swoim przedmówcą. Skoro gmina liczy 13 

tys. mieszkańców a tylko 402 osoby wzięły udział w ankiecie to 3,09% nie jest 

wynikiem zadowalającym. 

Radna Iwona Fuchs zmieniła temat dyskusji odnosząc się do pisma mieszkańców 

Chrząstaw oraz zapytała o chodnik. 

Odpowiedzi udzielił Zastępca Wójta Gminy Czernica, że porozumienie zostało przez 

Starostę podpisane i odesłane pocztą tradycyjną do urzędu. Do dnia sesji nie wpłynęło. 



Od chwili podpisania porozumienia wszystkie zadania dotyczące chodnika w 

Chrząstawie należą już do Starostwa. 

Mieszkaniec Chrząstawy Pan M. Wenc poruszył na sesji dwie sprawy. Smrodu 

unoszącego się z przepompowni kanalizacyjnej, o którym w protokole już pisano oraz 

systemu powiadamiania mieszkańców o ważnych wydarzeniach za pomocą sms – ów. 

Odpowiedzi kolejno udzielił najpierw Pan Adam Drzazga Dyrektor ZGK, obecny na 

sali oraz Sekretarz Gminy Czernica – Marian Zaraś. 

W sprawie uciążliwego dla mieszkańców Chrząstawy odoru, jaki unosi się z 

przepompowni kanalizacyjnej na wjeździe jest to efekt zastoju ścieków i małego 

przesyłu. Kiedy włączone zostaną ścieki z Wojnowic ilość ścieków się zwiększy i 

ścieki nie będą stać i „zagniwać” w rurach. 

Sekretarz Gminy Czernica obiecał rozeznać sprawę pakietów sms - owych 

wykorzystywanych do powiadamiania mieszkańców o różnych wydarzeniach. 

Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Czernicy podziękowała Wójtowi i 

Radnym za przekazanie pieniędzy na zagospodarowanie terenu przedszkola oraz 

naprawę chodnika. 

Mieszkaniec Kamieńca Wrocławskiego złożył zapytanie w formie pisemnej w sprawie 

studium i powtórnie zadał je na sesji. 

Odpowiedzi udzielił Przewodniczący Komisji Zagospodarowania Przestrzennego – 

Adam Jaskuła. Na następnej komisji branżowej będzie ten problem omawiany. 

Obiecał również, że zaprosi tych mieszkańców na komisję. 

Głos zabrał również Sołtys Gajkowa – Tadeusz Fugol, chcąc otrzymać odpowiedź na 

pytanie dotyczące jego zdaniem zbędnie wydanych pieniędzy na montaż alarmów w 

świetlicach. 

Sołtys Kamieńca Wrocławskiego – Beata Jakielaszek uważa, że kwota nie jest bardzo 

duża a zapewnia ochronę mienia zgromadzonego na świetlicach. 

Sołtys Nadolic Małych – Zdzisław Dobrzański zapytał o remont stawu w jego 

miejscowości. Brakuje na ten cel 15 tys. zł, a sam remont trwa od zeszłego roku. 

Poprosił Radnych i Wójta o przeznaczenie tej kwoty w budżecie, aby doprowadzić 

remont do końca. 

 

10. W związku z wyczerpaniem programu, Przewodnicząca zamknęła obrady o godzinie 

16.00 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Marta Sobala 

 


